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Elballagtak a nyolcadikosok
8. a osztály 

Osztályfőnök:  Romanovicsné Nagy 
Gyöngyi

Algács János Ábrahám, Algács Mária, 
Aranyos Ramóna, Báki Vivien, Balogh 
Artur, Csikós Bence, Dajka Zsuzsanna, 
Dancs Marcel, Erdei Brigitta, Farkas Balázs 
Gábor, Gonda József, Horváth Szintia, 
Horváth Edina, Jóni József, Kiss Titanilla, 
Nagy Anett, Rózsa Enikő, Szabó Nikoletta 
Mária, Szőnyi Fruzsina, Ujj Beatrix, 
Zámbó Annamária

 
8.b osztály

Osztályfőnök:  Pacuk Péter

Algács Viktor, Czakó Zsanett Erzsébet, 
Farkas Vivien Anna, Fehér Attila, Horváth 
Beáta, Horváth Dóra, Horváth Gusztáv 
Kevin, Horváth Nikolász, Jakab Gábor, 
Jóni Roland, Kálmán Kristóf Richárd, 
Makkai Róbert, Rózsa Fruzsina, Rózsa 
Marianna, Rózsa Petra, Szabó Anita, Szűcs 
Dóra, Tóth Bence, Tóth Roland Zoltán, 
Zámbó Evelin, Zámbó Iván, Zolcsák 
Kornél, Zsigó Márió

8.c osztály
Osztályfőnök: Berecz László

Aranyos József, Balogh Eszter Panna, 
Bokor Csongor, Cseszlai Tamás, Dancsi 
Norbert, Erdei Kinga, Gergely Pál, Gupcsi 
Bettina, Jónás Izsák, Jónás József, Kokas 
Noémi, Kun Fanni, Kunu Krisztián, 
Lőrincz Tibor, Májer Erik, Márton Senon, 
Nagy Dorina, Pénzes Erzsébet Hajnalka, 
Rácz Anett, Rózsa Alex Róbert, Selyem 
Gusztáv, Szűcs Petra Sára, Tornai Panna
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Májusi napirend
Tucatnyi napirendi pont (plusz az egyebek) 
szerepelt a képviselő-testület május 29-ére 
összehívott ülésén. Az alapos előkészítésnek 
köszönhetően hosszas vita egyik téma körül sem 
alakult ki, a szavazás szinte minden esetben 
egyöntetű igen volt.

 Zárszámadás
Az elmúlt évi pénzügyi terv végrehajtásáról szóló rendelet 
meghozatalát egy negyven oldalas előterjesztés alapozta 
meg. A bevezető egyebek között szól arról, hogy tavaly a 
költségvetést -30,7 millió forint egyenleggel fogadták el. A 
működési forráshiányra a működőképesség megőrzését 
szolgáló kiegészítő támogatásból önkormányzatunk az év 
folyamán kis híján 13,5 millió forintot kapott. Emellett a 
beszámolási időszakban összesen 50 millió forint 
működési célú hitelt és 25 millió forint/hó 
munkabérhitelt vettünk fel, ezeket az év végéig 
hiánytalanul visszafizettük. A forráshiányt a kiadási 
megtakarításokkal, csökkentésekkel, illetve az elért 
többletbevételekkel sikerült ellentételezni. Megálla-
pítható, hogy 2017. évi költségvetésünket az előző 
évekhez hasonlóan a kiadások csökkentése és a kényszerű 
takarékosság jellemezte, így a fizetőképességet sikerült 
megőrizni, a szolgáltatások színvonala emelkedett.
Kiemelendő, hogy a zárszámadási rendeletben foglaltak 
végrehajtásával az önkormányzat elősegítette a 
településünkön élők helyzetének javítását (például 
fejlesztésekkel, intézmények átalakításával), előrelépés 
történt a szociálisan rászoruló rétegek támogatásában 
(étkeztetés, önkormányzati támogatások stb.).
Tavaly elkezdődött az Ady E. u. 29. szám alatt a 
háziorvosi rendelők átépítése, így városunk egészségügyi 
ellátása az elkövetkező években korszerű körülmények 
között folytatódhat. A Zöld Város pályázatunknak 
köszönhetően elindult környezetünk szépítése, az utak 
felújítása.

Közbiztonság
Szokásos, a közbiztonság helyzetéről szóló beszámolóját 
tartotta meg Tóth Tibor százados, a rendőrőrs 
parancsnoka. Szóbeli kiegészítésében elmondta, hogy 
tavaly a vásárosnaményi kapitányság egész vezetése 
lecserélődött, az újakkal most ismerkedhetett meg a 
testület. Hangsúlyozta, nagy segítséget jelentett 
munkájukban, hogy szinte az egész várost lefedik a 
térfigyelő kamerák (további tízet hamarosan 
felszerelnek), a Földi Miklós vezette Polgárőr Egyesületet 
pedig a rendőrség jobbkezének nevezte.
Az előterjesztés a bevezetőben leszögezi: a legfontosabb 
az, hogy a regisztrált bűncselekmények száma tovább 
csökkent. Ugyanez érvényes a személyi sérülésekkel járó 
közúti balesetekre is, örvendetes, hogy a térség közútjain 
egyetlen személy sem vesztette életét. Az eredmények a 
mindenkori helyzethez igazodó szolgálatszervezésnek, a 
fokozott közterületi rendőri jelenlétnek, az 
önkormányzatokkal és más szervezetekkel, intéz-
ményekkel való szoros együttműködésnek köszönhetők. 
A rendőrség működését az önkormányzatoknak 
kiküldött kérdőív adatai szerint az ötös skálán 4,47 
pontra értékelték.
A madai rendőrőrs ténylegesen meglévő létszáma 9, ehhez 
jön még a további 5 kmb-s státusz. A fluktuáció lelassult, 
az utánpótlás biztosított. A gépjármű park az elmúlt év 
végén jelentősen korszerűsödött a két vadonatúj autóval.
Ezek után lássunk néhány számot! A kiemelten kezelt 
bűncselekmények száma évek óta 60 körül mozog, a testi 

sértéseké 14-ről 9-re csökkent. A kiskorú veszélyeztetése a 
korábbi öthöz képest egy volt, a garázdaság 
bűncselekmények száma 9 maradt. A lopások száma a 2016-
os 23-ról tavaly 37-re emelkedett, az elkövetők többségét a 
térfigyelő kameráknak is köszönhetően sikerült elkapni, s 
azóta megérdemelt büntetésüket töltik. 
Városunkban tavaly 16 közúti balesetkövetkezett be, ez 
lényegesen kevesebb a 2016-os 25-nél. Súlyos sérüléssel egy 
baleset járt. Az okok között első helyen szerepel a 
gyorshajtás, a kanyarodási és az elsőbbségi jog szabályainak 
megszegése. A rendőrőrs illetékességi területén ittas 
járművezető okozta baleset nem volt. 
A vitában a hozzászólók (Szabóné Jakab Anikó, Haklik 
Attiláné) a kábítószer terjesztői és fogyasztói elleni fellépést 
sürgették.

 Mada-Komm Kft.
A kommunális szolgáltató társaság szakmai beszámolóját 
Kertész Krisztián ügyvezető terjesztette elő. Feladatuk volt 
tavaly is a közút és belvíz karbantartási feladatok elvégzése, 
az útszéli fű nyírása, a lehullott falevelek eltakarítása, a 
kátyúk és padkák kijavítása, a parlagfű mentesítés, 
településünk virágosítása, a növények, a meggyes ápolása, 
gondozása. Az uborka ültetvény a 70 közmunkás 
gondosságának köszönhetően 6000 folyóméteren szép 
termést hozott (idén kevesebb, csak 35 fővel dolgoznak).
A szőlőlaposi tóba tavaly 800 kg. pontyot telepítettek a 
horgászok nagy örömére. Számukra négy alkalommal 
versenyt szerveztek, 17 tagsági díjat adtak ki, a 
horgászturizmus fellendítése érdekében pedig facebook 
profilt hoztak létre. Tavaly októberben ugyanitt C 
kategóriás, meghívásos fogathajtó versenyt rendeztek, s ezt 
most májusban megismételték.
A cég részt vállalt az intézmények karbantartási 
feladataiban, télen pedig takarították, síkosságmentessé 
tették a járdákat, utakat. Az elmúlt évben a temetőben 72 
férőhelyes urnafalat építettek, a gépi eszközök megóvása és 
biztonsága érdekében a tároló helyiségeket térfigyelő 
kamerával szerelték fel.

Humán ügyek
Dr. Horváth Andrea jegyző tette az asztalra a 2017. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló 
előterjesztést. A terjedelmes anyag a demográfiai adatok 
áttekintése után elemzi az önkormányzat által nyújtott 
pénzbeli és természetbeni ellátások rendszerét, a személyes 
gondoskodást nyújtó ellátásokat (a család- és gyermekjóléti 
szolgálat személyi feltételeit, a statisztikai adatokat, az 
ügyfelek által hozott jellemző problémákat, a szakmai 
tevékenységet), s megfogalmazza a jövőre vonatkozó 
javaslatokat, célokat.
Ugyancsak részletes, szakmailag rendkívül igényes 
beszámoló foglalja össze a Humán Szolgáltató Központ 
működési feltételeit, gazdálkodását Haklik Attiláné 
intézményvezető jóvoltából. Az előterjesztésben szó esik a 
család- és gyermekvédelmi, valamint a támogató szolgálati 
feladatokról, a házi és a jelzőrendszeres segítségnyújtásról, a 
fogyatékkel élők, a szenvedélybetegek, és a pszichiátriai 
betegek nappali intézményéről. A vitában Kálmán Béla 
polgármester azt a „költői” kérdést tette fel: Nehéz ezt 
csinálni? A választ maga adta meg, amikor így minősítette a 
beszámolót: ez egy „kórtünet leírása”… Jeszenszki József 
alpolgármester erre rímelve fogalmazott úgy, hogy 
„iszonyúan nehéz munkát végeznek”. Az intézmény vezetője azt 
hangsúlyozta, hogy „hozzánk a problémáikkal jönnek az 
emberek”, s nehezményezte azt, hogy a Roma Nemzetiségi 
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Hírek rövideHírek röviden

Önkormányzattól semmilyen támogatást nem kapnak, 
holott helyi családok nehéz sorsáról van szó. „Velük 
ellentétben a rendőrőrs, a polgárőrség segítségére mindig 
számíthatunk” – tette hozzá.
Ebben a tárgykörben benyújtotta szakmai programját 
Buza Andrea, a Biztos Kezdet Mocorgó Gyermekház 
vezetője. Az előterjesztés egyebek között megfogalmazza 
az intézmény feladatát, célját, a más intézményekkel való 
együttműködés módját, az ellátandó célcsoport jellemzőit, 
a feladat ellátásának szakmai tartalmát, módját, a 
szolgáltatás formáit, körét és rendszerességét. A program 
rögzíti a szolgáltatások igénybevételének módját, a jogaik 
védelmével kapcsolatos szabályokat. 
A vitában az kapott nagy hangsúlyt, hogy nagyobb 
felelősséget várnának el a szülőktől, arra kell ösztönözni 
őket, hogy minél többen vigyék be gyermekeiket a 
Mocorgóba, hiszen rendkívül fontos, hogy miképpen 
szocializálódnak, milyen alapok birtokában mennek az 
óvodába, milyen esélyt kapnak a felzárkóztatásra, az 
integrálódásra.

Kultúra
A Nyírmadai Nyelv- és Zeneoktatási Közalapítvány 
működéséről számolt be Rebák Tiborné, a kuratórium 
elnöke. Az előző évhez hasonlóan 2017-ben is szeretették 
volna megrendezni a tanévnyitó zenés estet, ám az főként 
az érdeklődés hiányában elmaradt (így a remélt bevétel is). 
Ennek ellenére a Szülői Munkaközösséggel összefogva 
részt vettek a gyermeknapi programok szervezésében, 
lebonyolításában. Idén is pavilonnal voltak jelen a 
városnapon, különösen nagy sikere volt a fényképes 
tablónak és a gyöngyfűzésnek. 
Gondot okoz, hogy a tagok többségének felnőttek a 
gyerekeik, ezért jövőre – amikor mandátumuk lejár, 
azokat a szülőket szeretnék megszólítani és alapítványi 
tagságra biztatni, akiknek még kis gyermekeik vannak, 
illetve szívesen segítenék munkájukat. 
Május 22-én rendkívüli testületi ülésen született az a 
döntés, amely a Nyírmadai Művelődési Ház és Könyvtár 
Közművelődési Intézmény vezetői álláshelyének betöltésére 
vonatkozó pályázat kiírásáról szól. A pályázat június 28-áig 
nyújtható be, a megbízás öt évre szól. Döntött a testület 
arról is, hogy három tagból álló bizottságot hoz létre a 

pályázatok véleményezésére. Ehhez kapcsolódik, hogy 
határozott a testület az intézmény alapító okiratának 
módosításáról és egységes szerkezetbe foglalásáról, s 
módosították a Szervezeti és Működési Szabályzatot is. Erre a 
törvényi előírások miatt volt szükség.
 A ház pályázatot hirdetett könyvtári asszisztens/ 
segédkönyvtáros munkakör betöltésére. A pályázati 
feltételek elolvashatók városunk honlapján, a benyújtás 
határideje június 18-a, az elbírálásé június 30.

Május 14-én reggel életbe lépett a Katona József szolnoki céggel.
és a Honvéd utca egyirányúsítása. A cél a zsúfoltság A Védőnői Szolgálat szervezésében májusban hat 
enyhítése, ezért a Katona J. utcára a Kossuth u. alkalommal indított kisbuszt önkormányzatunk 
irányából szabad behajtani, a Honvéd utcára pedig az Mátészalkára, hogy a behívott madai lányok, asszonyok 
Ady E. utca irányából. Kerékpárral továbbra is részt vehessenek az emlőszűrésen.
mindkét irányból szabad a behajtás. Kérjük, ne Negyedszer választották meg a nyírmadai Krivács 
megszokásból vezessenek! Andrást a Magyar Nemzeti Gasztronómiai Szövetség élére. 

Jó hírről számolt be Kálmán Béla polgármester: a A régi-új elnök megbízatása két évre szól, s még 
Magyar Államkincstár önkormányzatunkat tartalmasabb éveket ígért, amelyek középpontjában a 
besorolta a jó adatszolgáltatók közé, elismerve ezzel fiatalok állnak majd.
Bereczné Jakab Edina pénzügyi csoportvezető és Önkormányzatunk és a Baktalórántháza és Térsége 
munkatársai kiváló munkáját. Egy benyújtandó Hagyományőrző Lovassport Egyesület május 5-én második 
pályázat révén jutalomban részesülhetnek. alkalommal rendezte meg a szőlőlaposi tónál a meghívásos, 

Megoldódik az ivóvizet szolgáltató, rossz C kategóriás fogathajtó versenyt. 
állapotban lévő kutak ügye. A gyors engedélyeztetési Helyesbítés: 
eljárás lehetővé teszi egy új kút fúrását, a másik 
felújítását, s a leromlott szennyvízbefogadó 
rendbetétele is napirenden van. Mindezek nyomán a 
képviselők elfogadták a szolgáltatási szerződést a 

Előző számunk első oldalán, a választási 
eredményekről beszámolva két alkalommal is eltévesztettük a 
Jobbik jelöltjének keresztnevét. A politikus neve helyesen: Apáti 
István. Az érintettől és olvasóinktól is elnézést kérünk.

Június 7-én éjjel a "Garda" (a 41-es és a vasúti 
sorompó közötti) útszakaszon eddig ismeretlen 
tettesek súlyosan megrongáltak, tönkretettek 18 
lámpatestet (szinte mindegyiket). Tették mindezt 
előre kitervelten, felháborító vandalizmussal, 
veszélyeztetve az arra közlekedőket. Kálmán Béla 
polgármester személyesen ajánlott fel 100 ezer 
forintot annak, aki bármilyen módon segít kézre 
keríteni az elkövetőket. A megrongált lámpatestek 
javítása, pótlása az önkormányzatnak mintegy 
egymillió forintjába fog kerülni.

FELHÁBORÍTÓ VANDALIZMUS!



.4 201 8.   MADAI HÍREK

Pontosítás

Mudri Barnabás helyesbítést kérő leveléhez kapcsolódóan 
a korrektség jegyében betűhíven idézzük a hivatalos 
forrásnak tekinthető képviselő-testületi jegyzőkönyv 
sorait:
„A civil szervezetek vonatkozásában a pályázati határidő április 
2-a. Itt kétszer ültünk össze, a Mi kis falunk, a Kertbarát és a 
Polgárőr egyesülettel. 17 milliós összegre fogunk benyújtani 
pályázatot.”

A Madai  hírek 2018. március-április  számában - a Hírek 
röviden rovatban - pontatlanul jelent meg a Leader 
pályázó  civil szervezetek névsora akik pályázatot 
nyújtottak be, pontatlan továbbá a pályázati  keretösszeg 
is.
Az előzetes egyeztetésen személyesen részt vettem, ahol 
n y i l a t k o z t a m  a r r ó l ,  h o g y  a  N y í r m a d a i   
Gazdálkodók,Kertbarátok Egyesülete nem nyújt be 
pályázatot. Mivel a pályázati keretösszeg 17 millió forint 
az egyesületünkre eső összeget felajánlottam a három 
egyházi felekezet részére.
Információm alapján a Mi kis falunk egyesület is 
hasonlóan járt el.

Üdvözlettel:Mudri Barnabás 
                   egyesület elnöke

A kamarai tagdíj bevallása 
  A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara tagjainak július 2-ig 
kell megtenniük tagdíj bevallásukat a NAK portáljáról 
nyíló e-Irodában. Kivételt képeznek ez alól azok az 
őstermelők, akiknek előző évi nettó árbevétele nem érte el a 
600 ezer forintot. Számukra a NAK postai csekket küldött 
a 2000 forintos tagdíjról, amelyet június 30-ig befizetve 
(vagy a tagdíj összegét átutalva) mentesülnek a tagdíj 
bevallási kötelezettség alól, de nem a befizetés alól, 
ahogyan ezt sokan értelmezték a megkapott levélből
A NAK május 17-ei országos küldöttgyűlésén döntés 
született a kamara megalakulása óta változatlan 
tagdíjsávok módosításáról. Az arányosabb teherviselés és 
az átláthatóbb, egyszerűbb tagdíj struktúra kialakítása 
érdekében az eddigi 11 helyett 7 tagdíjsáv van. A legalsó sáv 
határa (legfeljebb 600 ezer forint nettó árbevétel) és összege 
(évi kétezer forint) változatlan marad, ahogy a tagdíj 
maximuma is (évi 1 millió forint). Azok, akik tavaly 2000 
forintot fizettek, de a 2017-es bevételük meghaladta a 
600000 forintot, kötelesek adóbevallást készíteni a 
falugazdász segítségével. 
A bevalláshoz szükséges az őstermelői igazolvány, 
valamint tudni kell a 2017-es bevétel és támogatás összegét.

Gazdálkodók figyelmébe

***

Az egyesület minden évben elviszi a fogyatékkal élőket egy 
kirándulásra. Így volt ez május 17-én is, amikor 
Vásárosnaményba utaztak, ahol megnézték a Tiszát, majd 
felkeresték a Hunor vadászati kiállítást. Ugyanitt az 
étteremben megebédeltek. Hazaérkezvén az volt az első 
kérdés: jövőre hová megyünk?

Május 31-én, a Hősök napja alkalmából megemlékezést 
tartottak az I. és II. világháborús emlékműnél, ahol 
Kálmánné Balogh Ildikó és Tóthné Szűcs Éva mondott 
köszöntőt. A résztvevők főhajtással és egy szál rózsával 
fejezték ki kegyeletüket. Az egyesület tagjai ezúton 
köszönik meg Dancs István kőfaragó mesternek, hogy két 
virágvázát készített és helyezett el az emlékműnél.

Mi kis falunk

A Nyírmadai Gazdálkodók, Kertbarátok 
Egyesület tagjai kegyelettel emlékeztek az I. 
világháborúban elhunyt nyírmadai hősi 
halottakra a megsebesültekre, a hadifogságba 
esettekre.
Tiszteletük jeléül koszorút helyeztek el az I. 
világháborús emlékműnél, az emléktáblánál.

"Hívek voltak rendületlenül!" 

Megemlékezés
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A közelmúltban szemétgyűjtést 
szervezett a vadásztársaság 

az illetékességi tarületén

Április elején a Napsugár Óvoda Napraforgó csoportja 
látogatta meg könyvtárunkat. A gyerekek nagy figyelemmel 
hallgatták meg A méhkirálynő című papírszínházas mesét.

A költészet napja alkalmából a Nyírmadai Művelődési Ház és 
Könyvtár vendége volt Nagy Zsuka tanár, költő, irodalmi 
szerkesztő.  Kedves, megható verseit ismerhettük meg, majd 
dedikálta a közönségnek a köteteit. 

Gräser Ferenc főhadnagy, vadászpilóta emléktáblájának 
koszorúzása halálának évfordulója alkalmából.

Április 23-án Dr Panyi Györgyné és Ferenczi István előadásában 
ismerhettük meg a zsidó hitközség történetét, majd 
megemlékeztünk a Nyírmadáról elhurcoltak emlék-táblájánál, 
a holokauszt emlékkőnél egy főjhajtással. 

Május 14-én László Károly címzetes kanonok, plébános 
emléktábláját koszorúztuk meg halálának évfordulója 
alkalmából. László Károly életét Kálmánné Balogh Ildikó 
ismertette. 

A Művelődési Ház, az önkormányzat, Baktalórántháza és 
Térsége Hagyományőrző Lovassport Egyesület szervezésében 
II. meghívásos, C kategóriás fogathajtó versenyt szerveztünk a 
Jóléti-tónál. Az egésznapos rendezvényen 22 fogat versenyzett 
a szalagokért, kupákért. 

Június 4-én megtartotta alakuló ülését a Nyírmadai 
Nyugdíjasok Klubja, amelyről az a jelenlévő 19 
nyugdíjas döntött, akik előzőleg írásban jelezték azon 
szándékukat, hogy tagjai kívánnak lenni.
Az alakuló ülésen elfogadták a klub alapszabályát, 
megválasztották a három tagú vezetőséget, döntöttek 
arról, hogy a klub tagjai havonta legalább egyszer 
találkoznak, és előzetes javaslatot fogadtak el az éves 
programjukról.
A klub a nyírmadai nyugdíjasok társas együttlétének, 
közösségi életének, művelődésének és szórakozásának 
színtere lesz. A klubhoz folyamatosan lehet csatlakozni, 
az új tagfelvételről a már megalakult szervezet fog 
dönteni.
Programjainak kialakítását és végrehajtását a humán 
erőforrások fejlesztése tárgyában az önkormányzat által 
elnyert „Jövőnkért!” megnevezésú, EFOP 1.5.3-16-2017-
00089 azonosító számú pályázat céljait figyelembe véve 
tervezzük megvalósítani.

Tóthné Szúcs Éva
nyugdíjas vezető óvónő a klub vezetője

A közművelődés hírei

Megalakul a Nyírmadai Nyugdíjasok Klubja
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ISKOLÁNKBAN TÖRTÉNT
Családi nap

Kellemes, élményekben gazdag 
családi napot szerveztünk gyer-
mekeinknek. A változatos prog-
ramok biztosításában nagy szerepe 
volt a szülők közösségének, a nyelvi 
alapítványnak, a rendőrségnek, a 
helyi önkéntes tűzoltóságnak, a 
polgárőrségnek.
Volt kerékpáros közlekedési pálya, 
aszfaltrajzverseny, csillámtetoválás, 
gyöngyfűzés, kézműves foglal-
kozások, gólyalábon járás, zsákban 
futás, kislabdás és sokféle ügyességi 
játék.
Délután mini Ki mit tud? várta a 
fellépőket. Előtte azonban Szirota 
Jennifer, Ciki és Jakab Tibor „ének 
iskolájában˝ szerepeltek nagy 
lelkesedéssel diákjaink.
Köszönet a jelentkező szülőknek, 
szervezőknek, fellépőknek a felejt-
hetetlen napért!

Erdei iskola
A 4. osztályos tanulók két 
feledhetetlen napot töltöttek az 
erdei iskolában, melynek a 
szőlőlaposi tó adott otthont. A 
hagyományokhoz híven a gyerekek 
lovaskocsikkal érkeztek, termé-
szetközelből ismerkedhettek meg az 
erdők, vízpartok állat-, és növény-
világával. A kavicsfestés, levélmanó 
készítése mellett részt vettek 
ügyességi-, és kincskereső túrán, 
kvízjátékokon, erdei olimpián. 
Élményekben gazdagon érkeztek 
haza.

Patay-hét
A hetet ünnepélyes megnyitóval és 
kiállítással indítottuk útjára. A 
humán munkaközösség szerve-
zésében változatos programok 
várták az érdeklődő felső tagozatos 
gyerekeket. Kedden rendhagyó 
irodalomórákon vehettek részt 
tanulóink. Szerdán vidám, de 
tanulságos vetélkedőn mérték össze 
tudásukat a vegyes korosztályból 
álló csapatok. Csütörtökön a 
szőlőlaposi tónál tehették le az 
osztályok képviselői a Patay-próbát. 
Pénteken ünnepélyes díjátadóval 
zártuk a hetet: könyvjutalmat és 
oklevelet kapott a Távoli jövő iskolája 
című rajzpályázatunk nyertese, 
Szabó Gábor 5.c osztályos tanuló. Új 
hagyományt indítottunk útjára a 
Patay-vándorkupával, amivel a hé-
ten legeredményesebb, legaktívabb 
5.b osztályt jutalmaztuk. 

Művészeti oktatás
Ebben a tanévben  több új csoport is 
indult iskolánkban. Simon Istvánné 
vezetésével a kézműves csoportok 
igényesen elkészített ajándékaira, 
rajzaira mindig számíthattunk. 
T a n u l ó i n k n a k  n e m c s a k  a  
kézügyessége, hanem a művészeti 
érzéke is fejlődött. 
Feketéné Papp Enikő 3-4. osztályos 
tanulókból álló furulyacsoportja a 
p e d a g ó g u s n a p i  m ű s o r o n  
mutatkozott be, ahol a szakember is 
úgy látta, hogy 10 hónap alatt 3 év 
tananyagát sajátították el. 
A Szenesné Magyar Judit  által vezetett 
színjátszó csoport június 7-én lépett 
fel. A műsor nemcsak színes és 
fordulatos volt, hanem nagy 
hangsúlyt fektettek a szép kiejtésre, 
helyes beszédre, színpadi mozgásra. 

Pedagógusnap
Pedagógusnap alkalmából az 
elsősök és a harmadik-negyedik 
évfolyamos művészeti iskolás 
gyerekek adtak ünnepi műsort. A 
hagyományos, „klasszikus” versek 
mellett, vidám, gyermekhumorral 
színesített köszöntők is elhang-
zottak. Köszönet a felkészítésért 
Szenesné Magyar Judit, Bobecis Jánosné, 
Feketéné Papp Enikő, Bara Viktória, 
Bak Beáta, Papp Zoltánné tanító 
néniknek ,  a  v i rágokér t  az  
önkormányzatnak, az édességért a 
Kisvárdai Tankerületi Központnak.

Műhelymunka
M á j u s  1 0 - é n  i s k o l á n k b a n  
műhelymunkát tartottunk a 
Nyíregyházi POK szervezésében. Az 
E F O P - 3 . 1 . 5 - 1 6  A  t a n u l ó i  
l emorzso lódás sal  ve szé lyez t e t e t t  
intézmények támogatása pályázat 
azoknak a tanulóknak és iskoláknak 
nyújt segítséget, ahol jellemző, hogy 
a gyerekek tanulmányi eredménye 
alacsony (3,00 alatti), illetve több, 
mint 1,1-et rontottak. A műhely-
munkán 6 iskolából 22 pedagógus 
vett részt. Egyeztették az eddigi 
tapasztalatokat és meghatározták a 
jövő tanév feladatait. 

Projektnyitó
Május 8-án iskolánkban tartották 
meg az EFOP-3.2.3-17 Digitális 
környezet a köznevelésben pályázat 
projektnyitóját. Egy 110 milliós 
európai uniós alapból finan-
szírozott, 36 hónapig tartó prog-
ramot jelentett be a tankerület 
szakmai igazgatóhelyettese, dr. Elek 
Tamás. A pályázatban iskolánk 
mellett konzorciumban együtt-
működik a kisvárdai Teichmann 
Vilmos, a Lónyay Menyhért 
Általános Iskola Tiszabezdédi 
Tagintézménye és az Ófehértói 
Általános Iskola. Kukuts Csilla 
in t ézményveze tő  bemuta t t a  
iskolánkat. 
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Napsugaras hírek

Anyák napja
Az általános iskola 1. b osztályos tanulóinak műsorával 
köszöntöttük az édesanyákat, akiket aztán 
megajándékoztunk: a gyerekek kézlenyomatból készült 
virággal lepték meg őket. Végül elfogyasztottuk a 
tízórait és a finom csokitortát.

Gyereknap
Május végén (is) minden figyelmünk, szeretetünk a 
gyermekekre irányul. A délelőtt folyamán különböző 
játékokkal játszhattak (csúszda, horgászos játék, 
mókuskerék, bicikli, traktor, labda, építőkocka). A 
gyereknapi ajándékuk egy udvari játszótér és különböző 
fejlesztő játék volt. Nagyon nagy sikere volt a festésnek 
is (az udvaron egy hatalmas óriásplakátra festhettek). A 
tízórai után gyöngyből nyakláncot készítettek a szülők 
a gyerekeknek.  
Táncházban jártunk a Napsugár Óvodában, ahol dolgozóinkkal, fókuszcsoportos beszélgetést a szülőkkel, 
jókedv, muzsika, tánc jellemezte a délelőttöt. Az iskola megfigyelték az aznapi foglalkozást. A Biztos Kezdet 
szervezésében sokszínű programot kínáló családi Gyerekház szakértői is ellátogattak hozzánk, megbeszéltük az 
napon vettünk részt. itt folyó munkát, sikereket, nehézségeket.

Vendégségben járt nálunk az óvoda Micimackó, Süni, 
Szakma Méhecske és Pillangó csoportja, valamint a vajai Tavirózsa 

Budapestről a T-tudok kutatóintézet három dolgozója Óvodásai.
töltött nálunk egy délelőttöt. Interjút készítettek a Buza Andrea gyerekház vezető

 Egészséghét  Ismerkedés az iskolával Felhívás
Április elején egészséghetet tartot- Az óvoda-iskola átmenet zök- Régóta tervezzük már, hogy 
tunk, volt zöldség- és gyümölcsnap, kenőmentessé tétele érdekében óvodatörténeti kiállítást rendezünk. 
mozgásos játékokkal teli sportnap. fontosnak tartjuk, hogy a leendő Ezúton is kérünk minden kedves 
Vendégeket is fogadtunk, akik elsősök pozitív érzésekkel várják az szülőt, nagyszülőt, amennyiben van a 
előadást tartottak: dr. Bodnár Ildikó iskolát, ezért kölcsönösen tájé- birtokában bármilyen régi játék, 
gyermekorvos, dr. Szim Katalin kozódunk egymás munkájáról az egyéb használati tárgy, fénykép, irat, 
tüdőgyógyász, Poórné Fodor Erzsébet általános iskola pedagógusaival, akik melyek a régi időket idézi, hozza be 
védőnő nyújtott hasznos ismereteket. megismerkedtek a nagycsopor- óvodánkba.
Egyik délelőtt a Mi kis falunk tosokkal. 
egyesület adott elő egy vidám mesét. A leendő elsősök az iskolával Nyár

 barátkoztak, mikor részt vehettek az Óvodánk július 2-től július 14-ig 
Anyák napja elsősök nyílt óráján. zárva tart. Július 16-től várjuk a nyári 

Számunkra ez a legkülönlegesebb óvodát igénylő gyerekeket.
ünnep. Gyermekeink verseket, da- Kirándulás Mindenkinek kívánunk kellemes, 
lokat tanultak, ajándékokat készí- Június 6-án a nagycsoportosok szép nyarat, jó egészséget, s kérjük a 
tettek, több csoportban megtartották kirándultak a nyíregyházi állat- szülőket, vigyázzanak nagyon a 
évzáró műsorukat is, máshol pedig parkba. Az autóbuszos utazás, s a sok gyerekekre.
meghitten, egyenként adták át érdekes állat most is maradandó                   
ajándékaikat. élményt nyújtott. Rebák Tiborné 

óvodapedagógus
Mesemondó délután  

Ezúttal 16 gyerek (és persze szüleik) „Mesevilág, most mennem 
vállalkozott arra, hogy otthon kell”
megtanul egy mesét. Manapság egyre 51 óvodás gyerek vett búcsút 
fontosabb, hogy a gyermekekben óvodánktól, attól a helytől, amely 3-4 
erősítsük az anyanyelv szeretetét, évig második otthonuk volt.  Új 
melyhez ezzel is hozzájárultunk egy korszak indul számukra: kevesebb 
kicsit. lesz a gondtalanul eltöltött idő, a 

játékot a tanulás váltja fel.   
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Előző jelentkezésünk óta a 22. fordulóban a szomszédban, Rohodon 
vendégszerepeltünk. A gyenge első félidő után sikerült rendezni a sorokat és 
fordítani tudtunk, a 2-1 arányú győzelemmel elhoztuk a három pontot.
Egy héttel később Fényeslitkén már nem szerepeltünk fényesen, a második 
félidőben mutatott játéka alapján megérdemelten 1-0-ra győzött a hazai csapat.
Május elsején a Ladányi TC 8-1-re elkalapálta a mieinket (már az első félidőben 4-
0-ra vezettek). Ezzel lecsúsztunk a 13. helyre, a sorok rendezésre vártak… Május 6-
án Nyírkarászon egy egyéni hiba döntött, a vége 3-2-es vereség lett.
A 26. forduló némi fordulatot hozott, hiszen itthon 2-1-re megvertük a Demecser 
csapatát. A második félidőben mutatott jó játék bizakodásra adott okot.
Május 16-án megint egy korábban elhalasztott mérkőzés következett. Ezúttal 
Tiszaszentmártonban a helyzeteinket jobban kihasználtuk, s 2-1-re nyertünk.
A 27. fordulóban Pátrohán vendégeskedett a gárda. Az első félidő gól nélküli 
döntetlent hozott, ám  a vége 2-0 lett a házigazdák javára.
A következő játéknapon már kijött a lépés, különösen az első félidőben 
nyújtották azt a fiúk, amit már hetek óta kellett volna. A 4-0-s győzelemmel 
feljöttünk a 10. helyre. 
A 29. fordulóban a Vaja elleni szomszédvári rangadón 1-1-es döntetlent értünk el, 
jóllehet két fegyelmezetlen játékosunkat is kiállította a játékvezető. A szezonzáró 
mérkőzésen a tabellán 2. helyen álló Tiszakanyár együttesét fogadtuk. A jobb 
erőkből álló vendégek megérdemelten nyertek 4-0-ra. A meccs után Cseh Jenő 
megköszönte a csapatnak az éves munkát. Mindehhez mi csak annyit teszünk 
hozzá, volt jobb, s bízunk abban, lesz is jobb…

Egy madai lakatlan házból különböző elektronikai eszközöket lopott el egy 
ismeretlen elkövető a május 13-át megelőző napokban. Május 17-én egy másik 
házba akart betörni, de megzavarták. Végül nyomkövető kutya segítségével 
sikerült elkapni a helyi férfit, akinél az ellopott holmit is megtalálták. 
Május 19-én délelőtt egy madai lakos az általa vezetett autóval nekiütközött egy 
másiknak, majd a rongálás után elhajtott. Később visszament, elismerte az 
okozott balesetet, de az is kiderült, nincs jogosítványa, s a tulajdonos engedélye 
nélkül használta a kocsit. Ellene büntető eljárás indult.

Rendőrségi hírek

2012 őszén indult el Nyírmadán a Ju Jitsu edzés, ami 
kezdetben kizárólag önvédelmi technikákra 
összpontosult. Szűcs Dóra 8. b osztályos tanuló az 
edzéseken nagyon megszerette ezt a harcművészeti ágat. 
Később az önvédelem mellett a földharc és a kesztyűs 
küzdelem technikáit is elsajátíthatták a gyerekek. A 
King Cobra Dojoban a tanítványok kiemelkedő 
eredményeket értek el. Dóra első versenye iskolánkban 

volt a Mikulás kupán. Magyar Bajnokságot 2015-ben nyert először páros 
formagyakorlatban, unokatestvérével Szabó Bencével országos első helyezést értek el. 
Ezt követően Dóra kipróbálta a többi versenyszámot is, a földharcot és kesztyűs 
küzdelmet. Az elmúlt években dobogós helyezéseket ért el mindhárom ágban. Idei 
legnagyobb megmérettetése volt a Budapest Open nemzetközi verseny, ahol szlovén, 
osztrák, szerb, lengyel, német ellenfelekkel küzdöttek versenyzőink. Dórinak itt is 
sikerült első, második, és harmadik helyezést szereznie.
Májusban Grappling Diákolimpián is részt vett, ahol földharcban első lett. Ez a 
sportág hazai viszonylatban még szinte ismeretlen, viszonylag kevés résztvevővel, de 
annál nagyobb ehhez szükséges fizikai és mentális erővel zajlanak a rendezvények.  
Dóra a tanulásban is jó eredményeket ér el, az iskolában végig kitűnő volt, 
rendszeresen vett részt és jól szerepelt a tanulmányi versenyeken. A jó 
teljesítményhez, iskolai és sportsikereihez nagyban hozzájárul szülei megértése, 
támogatása. 

Olimpiai bajnok: Szűcs Dóra

Kovács IstvánnéKovács Istvánné


